
  

Protokół Nr 16.2017

z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne,

 która odbyła się w dniu 26 stycznia 2017r.

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach

Cerkiewnych.

 Stan rady - 15

Obecni radni – 15

Radni Rady Gminy obecni na sesji :

(zgodnie z listą obecności)

1. Czykwin Mikołaj

2. Misiejuk Włodzimierz

3. Czmiel Jan

4. Karpiuk Jerzy

5. Kot Michał

6. Kendyś Wiktor

7. Oksentiuk Nina

8. Rybak Mikołaj

9. Szimoniuk Walentyna

10. Szymaniuk Irena

11. Mikulicz Leon

12. Karpiuk Andrzej

13. Korch Wieczysław

14. Leoniuk Mikołaja

15. Holonko Mikołaj

Ponadto w sesji udział wzięli :

 1. Leon Małaszewski – Wójt Gminy Dubicze Cerkiewne

 2. Mikołaj Ławrynowicz – Sekretarz Gminy Dubicze Cerkiewne



 3. Anna Kulik – Skarbnik Gminy Dubicze Cerkiewne

4. Mikołaj Janowski – Radny Województwa Podlaskiego, Kierownik PZDR

5. Agnieszka Kościuczuk – PZDR Hajnówka

oraz sołtysi wsi:

1. Irena Kiryluk

2. Ewa Guryn

3. Halina Boguń

4. Maria Niczyporuk

            Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz. 12.00 otworzył 16  zwyczajną Sesję

Rady Gminy. 

Stwierdził obecność 15 radnych, co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. Przywitał

zaproszonych gości, Wójta Gminy, radnych, sołtysów oraz wszystkich pozostałych uczestniczących

w sesji (listy obecności radnych i pozostałych osób uczestniczących w obradach stanowią załącznik

do protokołu).

Do punktu 2

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk odczytał otrzymany  porządek obrad :

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjecie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacje Wójta Gminy o działalności między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) uchwalenia planu rozwoju lokalnego Gminy Dubicze Cerkiewne

2) zmiany w budżecie gminy na 2017 rok

3) projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego.

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
8. Sprawy różne.
9. Zamknięcie 16 Sesji Rady Gminy



   

 Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym   jednogłośnie  (15  obecnych,  15  głosów  „za”)  przyjęła

porządek obrad.

 

Do punktu 3

            Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na

stoliku protokolanta. Stwierdził on, że jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone poprawki lub

uwagi będzie uważał, że protokół został przyjęty.

Do punktu 4

Wójt Gminy Leon Małaszewski w odpowiedzi na interpelacje radnych  poinformował, że  wniosek

Pana   radnego wsi Dubicze Cerkiewne Mikołaja Czykwina dotyczący zatrudnienia sprzątaczki w

GOZ  Dubicze  Cerkiewne  został  zgłoszony  Dyrektorowi  ZOZ,  który  zobowiązał  się  zatrudnić

sprzątaczkę w nowym roku budżetowym przy współfinansowaniu ze środków PUP. 

Wniosek Pana Wiktora Kendyś dotyczący wycinki drzew na drodze powiatowej Starzyna – Górny

Gród został zgłoszony do Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce. 

Wójt Gminy poinformował również o zmianach dotyczących wycinki drzew i krzewów

1 stycznia  2017r.   weszła  w życie  nowelizacja  ustawy o  ochronie  przyrody,  która  pozwala  na
usuwanie drzew i krzewów na prywatnej posesji bez zezwolenia  pod warunkiem jednak, że ich
usunięcie nie będzie związane z prowadzeniem działalności gospodarczej. A więc osoby fizyczne,
bez zezwolenia  mogą usunąć ze swojej nieruchomości każde drzewo, bez względu na jego obwód,
jeżeli usunięcie to dokonywane jest na cele niezwiązane z prowadzeniem działalności gospodarczej.

Podobnie  rzecz  ma  się  z  wycinaniem  drzew  i  krzewów  w  celu  przywrócenia  gruntów
nieużytkowych do użytkowania rolniczego, tutaj także wycinka drzew nie wymaga zezwolenia.

Obowiązują jednak ograniczenia  w usuwaniu takich drzew. np. nie można usunąć drzewa jeżeli  
jest ono pomnikiem przyrody. Ograniczenia  dotyczą  także  zadrzewień śródpolnych, przydrożnych
na obszarze chronionego krajobrazu  (na terenie gminy Dubicze Cerkiewne teren taki leży po 
prawej stronie drogi Kleszczele - Hajnówka)

Obowiązek uzyskania pozwolenia na usunięcie drzew lub krzewów dotyczy nadal przedsiębiorców, 
instytucji  (osoby prawne) oraz osób fizycznych prowadzących działalność gospodarczą np. 
rolników.

Z uzyskania pozwolenia na wycinkę drzew są  „zwolnione drzewa” wycinane na potrzeby 
prowadzonej działalności gospodarczej, których obwód pnia na wysokości 130 cm nie przekracza 
100 cm w przypadku: m.in. topoli, wierzby, kasztanowca zwyczajnego, klonu jesionolistnego, 
robinii akacjowej . W przypadku pozostałych gatunków drzew, wtedy, gdy obwód na wysokości 



130 cm nie przekracza 50 cm. (np. sosna świerk, brzoza)

 Rada gminy może określać w formie uchwały swoje zasady wycinki. Mają one uwzględniać 
kryteria określone w ustawie, czyli np. co do gatunku czy wieku drzewa albo celu usunięcia. 

W marcu rozpoczyna się sezon lęgowy ptaków, który potrwa do października. W tym okresie nie

prowadzi się prac związanych z wycinką drzew. Istnieje jedynie możliwość usuwania drzew, które

stanowią zagrożenie lub wiatrołomów.

Pan Włodzimierz Misiejuk zapytał jak przedstawia się sprawa wycinki drzew w lasach prywatnych.

W odpowiedzi wójt poinformował, że w kwestii lasów prywatnych  nic się nie zmieniło.  

W odpowiedzi na  wniosek  Pana Radnego Andrzeja Karpiuk dotyczący zasypania zadolenia na

drodze powiatowej Długi Bród – Witowo wójt poinformował ,że naprawa została wykonana przez

pracowników Urzędu Gminy.

Interpelacja  Pana Radnego Mikołaja  Leoniuka dotycząca  wycinki  drzew rosnących na poboczu

drogi gminnej Rutka – Dubicze Cerkiewne jest w trakcie realizacji.

Wniosek  Pana  radnego  Mikołaja  Holonko  dotyczący  wymiany  żarówki  na  słupie  oświetlenia

ulicznego nie został zrealizowany ze względu na silne mrozy. 

Wniosek  Pana  radnego  Włodzimierza  Misiejuka  dotyczący  naprawy  drogi  zagumiennej

(przebiegającej przy pomniku) w Dubiczach Cerkiewnych został zrealizowany poprzez zawiezienie

mniejszych dołów  żwirem, natomiast w miejscach w których stoi woda będą zawożone kruszywem

po wyschnięciu  drogi.   W podobny sposób  naprawiona  została  ulica  Osiedlowa i  wymieniona

została  żarówka na tej ulicy.

Wniosek radnego wsi Istok Pana Michała Kota dotyczący naprawy drogi granicznej Jagodniki –

Istok  nie  został  zrealizowany,  gdyż  wymaga  oględzin  w  terenie  i  wytyczenia  granic,  obecne

warunki atmosferyczne nie pozwalają na realizację zadania.

Wniosek radnego wsi Jelonka  Jana Czmiel dotyczący wycinki drzew na drodze Jelonka – Saki jest

w trakcie realizacji, pracownicy urzędu dokonali oględzin drzew i wyznaczyli drzewa przeznaczone

do wycinki.

Kolejny wniosek Pana radnego wsi Werstok Jerzego Karpiuk dotyczący równania dróg gminnych

nie był realizowany ze względu na niesprzyjające warunki atmosferyczne.

Wójt Gminy Leon Małaszewki poinformował również, że trwa obecnie przygotowywanie wniosku

na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków i remontu stacji uzdatniania wody

w Dubiczach  Cerkiewnych  w ramach  PROW na  lata  2014-2020  (termin  złożenia  wniosku  31

styczeń 2017 rok)



Gmina składa również wniosek do LGD Puszcza Białowieska na  adaptację świetlicy wiejskiej w

Witowie na schronisko turystyczne termin złożenia wniosku 31 styczeń 2017 rok.

W ramach poprawy oświetlenia ulicznego zostały zakupione i zamontowane zegary do sterowania. 

Dostaliśmy pismo z Zakładu Energetycznego, w którym poinformowano, że obciążane będą słupy

energetyczne w wysokości 2,50 zł netto.

Następnie  głos  zabrał  Mikołaj  Janowski  poinformował,  że  obecnie  scalenie  gruntów będzie  na

gminach  Narew i  Narewka.  Na  terenie  Gminy Dubicze  Cerkiewne  w miejscowości  Istok  oraz

Dubicze Cerkiewne należy planować scalenie wspólnie ze Starostwem Powiatowym w Hajnówce.

Do punktu 5.

Radny wsi Witowo Wieczysław Korch
- cykliczne oblodzenie dróg (samochód rano przejeżdża i nie posypuje)
- pomnik w Witowie zdewastowano, należałoby odmalować i zamówić nowa tablicę i krzyż
- nadal brak wiaty na przystanku PKP
- wieś Witowo złożyła wniosek do Starostwa w Hajnówce o wykonanie dokumentacji na drogę 
Witowo- Piaski .W odpowiedzi wies otrzymała odpowiedź,  że  Powiat nie wprowadzi w 2017 roku 
do budżetu takiego wydatku. Zgłoszono  propozycję, aby gmina wspólnie ze starostwem wykonała 
tą dokumentację w 2018 roku. Jakie są szacunkowe koszty wykonania takiej dokumentacji.
 Radny wsi Dubicze Cerkiewne Mikołaj Czykwin
- zgłosił wniosek, aby zaprosić na przyszłą sesję Pana Starostę i Panią kierownik Zarządu Dróg 
Powiatowych w Hajnówce.
Radny wsi Starzyna Wiktor Kendyś
- zgłosił wniosek o wystąpienie  do Wojewody o nadanie właściwej nazwy miejscowości.
Radna wsi Grabowiec Irena Szymaniuk
- zapytała czy w okresie ferii będzie otwarta Pracownia Orange w Grabowcu
Radny wsi Jagodniki Mikołaj Holonko
-  zwrócił uwagę, że znak kierunkowy na drodze powiatowej od strony Dubicz Osocznych do 
Jagodnik jest źle ustawiony 
Radny wsi Długi Bród Andrzej Karpiuk
- poprosił aby w miejscowości Zabagonie w godzinach od 4,30 do 6,00 było zapalone oświetlenie 
uliczne.
- zwrócił też uwagę, że w okresie świąt Bożego Narodzenia nie było włączone oświetlenie uliczne 
przez całą noc.
Radny wsi Werstok Jerzy Karpiuk
- drogi powiatowe  nie są posypywane i są oblodzone
- zwrócił uwagę, że należałoby wykonać remont w świetlicy w miejscowości Wojnówka
- przewodniczący stwierdził ,że chciałby, aby w przyszłości  w miejscowości Wojnówka odbywały 
się spotkania integracyjne takie jak przegląd kolęd.
Radny wojewódzki Mikołaj Janowski
- poprosił o wystąpienie w sprawie  obniżenia przepustu na moście kolejowym

Do punktu 6.

do ppkt. 1

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu rozwoju lokalnego Gminy Dubicze Cerkiewne został

omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt uchwały  po odczytaniu został poddany pod

głosowanie.



W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 16.119.2017

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 26 stycznia 2017 roku

w sprawie uchwalenia planu rozwoju lokalnego Gminy Dubicze Cerkiewne 

 do ppkt. 2

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok został omówiony na komisjach

Rady Gminy  pytań nie zgłoszono, projekt uchwały  po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 16.120.2017

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 26 stycznia 2017 roku

w sprawie  zmiany w budżecie gminy na 2017

 do ppkt. 3

Projekt uchwały w sprawie  projektu  dostosowania sieci szkół  do nowego ustroju szkolnego został

omówiony na komisjach Rady Gminy  pytań nie zgłoszono, projekt uchwały  po odczytaniu został

poddany pod głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.



 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 16.121.2017

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 26 stycznia 2017 roku

w sprawie projektu dostosowania sieci szkół do nowego ustroju szkolnego

Do punktu 7

Odpowiedzi na interpelacje udzielił Wójt Gminy Leon Małaszewski poinformował, że w

sprawie  gołoledzi   na  drogach  powiatowych  proszę  dzwonić  do  dyżurnego  powiatowego  pod

numerem  85  683  20  01.  Jeżeli  chodzi  o  zniszczoną  tablicę  na  pomniku  w  Witowie  należy

zastanowić się w jaki sposób  upamiętnić zdarzenia (może zastąpić tylko  krzyżem).

W sprawie interpelacji Wiktora Kendyś dotyczącej nadania właściwej nazwy miejscowości, czyli

zamienić  nazwę  Krągłe  na  Krugłe  głos  zabrał  sekretarz  Gminy  Mikołaj  Ławrynowicz,  który

poinformował, że najpierw należy podjąć stosowną  uchwałę Rady gminy, wystąpić do Starosty, a

później do Wojewody. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy są Państwo za  zmianą

nazwy miejscowości z Krągłego na Krugłe. Następnie poddał ten wniosek pod głosowanie. 

W głosowanie jawnym wzięło udział 15 radnych

 za zmianą nazwy miejscowościach -  12, przeciw – 0, wstrzymało się -3

Przewodniczący Rady stwierdził iż większością głosów przyjęto do realizacji w/w wniosek.

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który  poinformował, że Pracownia Orange w Grabowcu będzie

otwarta na feriach zimowych.

Odpowiedzi na interpelacje zostały przyjęte przez Radę.

Następnie  głos  zabrał  Mikołaj  Janowski,  który  poinformował,  że  ogłoszony jest  harmonogram

planowanych w 2017 roku naborów wniosków do PROW na lata 2014-2020.  Powiatowy Zespół

Doradztwa Rolniczego w Hajnówce  ul. Piłsudskiego 12 zaprasza rolników. Wnioski obszarowe

ONW i Rolnośrodowiskowe będą przyjmowane w ARiMR od 15 marca do 15 maja 2017 roku i nie



będzie przedłużony czas składania . Wymogi Unii Europejskiej mówią, że 20% wniosków należy

złożyć elektronicznie – e-wnioski, natomiast w roku następnym 100% wniosków.   

Poinformował również o problemie związanym z ptasią grypą i aby uchronić ptactwo należy nie

wypuszczać z kurników drobiu.

Podziękował za współpracę i możliwość skorzystania z  pomieszczeń urzędu.

Głos zabrała Pani Agnieszka Kościuczuk pracownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego

w Hajnówce specjalista do spraw gospodarstw wiejskich i agroturystyki. Poinformowała, że będzie

dyżurować w drugi i czwarty piątek w Urzędzie Gminy w Dubiczach  Cerkiewnych

Do punktu 8

   

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował radnym i

osobom zaproszonym za udział w sesji i o godzinie 14.20 zamknął obrady  16 Sesji Rady Gminy.

 
            Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                               Jerzy Karpiuk

Protokołowała: Ludmiła Pietruczuk                                                      


